

朝陽科技大學 095學年度第1學期教學大綱
Theories of Language Instruction 英語教學理論

當期課號	3631	Course Number	3631
授課教師	蔣幸霏	Instructor	CHIANG,NANCY MARIA
中文課名	英語教學理論	Course Name	Theories of Language Instruction
開課單位	應用外語系(二進)四A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	此課程介紹學生認識各項基本的教學理論和技巧, 並透過各種不同的方法幫助學生將教學理論應用到教學實務。主題合括: 教學情境; 聽力教學; 口語教學; 閱讀教學; 寫作教學等等各項相關之教學理論。	Objectives	This course is aimed at introducing to students basic theories and techniques in language instruction, and through repeated practices on different instructional concepts, helping students possess the competence to apply the theories of language instruction to practical situations. Topics to be covered include of: Contexts of Teaching; Teaching Listening; Teaching Speaking; Teaching Reading; Teaching Writing and etc.
教材	Brown, D. H. (2001). Teaching by Principle: An Interactive Approach to Language Pegagogy. (2nd Edn.) New York: Addison Wesley Longman.	Teaching Materials	
成績評量方式	**缺席三次以上, 本學期成績予以不及格計算。 課堂參與: 20% 演說: (口語) 20% (報告) 10% 期中(小組企劃): 30% 期末: 20%	Grading	**Attendance at 80% of lectures is necessary to pass the course. lass Participation: 20% Presentation: (Oral): 20% (written) 10% Midterm exam(Group Project): 30% Final Exam/report: 20%
教師網頁	-		
教學內容	1. 英語教學法之歷史回顧 2. 現代英語教學相關理論 3. 溝通式教學法之理論與應用 4. 語言課程實務相關理論	Syllabus	1. History of Language teaching 2. Majore trends in 20th century 3. Communicative Approaches: Theories and Practice 4. Language classroom: theories and practice

尊重智慧財產權, 請勿非法影印。